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Pramen skončil, potraviny 
ale v “Globusu” zůstanou

V obchodní galerii v jihlav-
ské Žižkově ulici by dál měly 
pokračovat potraviny. Nový 
nájemce má smlouvu podepsat 
do konce ledna. 

David Kratochvíl ז
Jihlava

V přízemí obchodní galerie eFi 
sídlící v Žižkově ulici v Jihlavě mají 
být dál potraviny. Krátce po jedná-
ní s novým nájemcem to minulou 
středu dopoledne pro JL uvedl Ivo 
Mezlík, zástupce obchodního cen-
tra. 

„Předběžná dohoda s novým 
nájemcem existuje. Jsme za to rádi, 
že potraviny u nás budou pokračo-
vat, protože lidé už jsou za ta léta na 
ně zvyklí,“ říká.

Konkrétní jméno nájemce před 
finálním podpisem smlouvy pro-
zradit nechtěl. Mezlík ale uvedl, že 
na 99 procent nepůjde o žádnou 
velkou supermarketovou obchodní 
síť. „Dokud není smlouva potvrzená 
a podepsaná, tak k tomu už žádné 
další informace říkat nechci,“ vysvět-
luje s omluvou.

Očekává, že vše se smluvně poda-
ří vyřešit do konce ledna s tím, že 
by měl být do té doby znám už i 
termín znovuobnovení provozu 
obchodu. „Po odstěhování jednoho 
provozu musí mít prostor na nastě-
hování a přípravu prodeje i nový 
nájemce, takže výhledově počítám 
s termínem 1. březen, nejpozději o 
měsíc déle,“ předesílá Mezlík. 

Prodejna smíšeného zboží skon-
čila po necelých čtyřech letech 
v půli ledna letošního roku. Ofici-
álně nájemní vztah končí ke konci 
aktuálního měsíce. V těchto dnech 
stále probíhající vyklízecí práce.

„Jako majiteli budovy je nám 
z pohledu pronájmu skoro jedno, 

kdo by obchodní prostory obsadil, ale 
jak říkám, jsme rádi, že tam budou 
pokračovat potraviny, které jsme od 
začátku při výběru nového nájemce 
preferovali,“ říká Mezlík.

Na stole podle něj byla dokonce i 
varianta, že by potraviny v přízemí 
pětipodlažní budovy provozovali 
jako koncern po vlastní ose. „Tím, 
že nový nájemce zachová stávající 
druh obchodu, je to passé,“ dodává.

Uvědomuje si, že obchod navště-
vují nejen pracující, ale také žáci 
a studenti cestou do školy, aby si 
koupili svačinu. Poskytuje podle 
něj   zázemí také seniorům a všem 
lidem, kteří v lokalitě bydlí. 

„Vůbec nevím, kde vznikla varianta, 
že by tam mělo být elektro. Od nás to 
ale určitě nebylo,“ brání se nařčení, 
že by na prodejní ploše měly potra-
vinový sortiment vystřídat televize, 
pračky nebo myčky nádobí.

„Když by se takový zájemce našel 
a nebyl by žádný jiný, kdo by chtěl 
pokračovat v obchodním prostoru 
s prodejem potravin, tak v takovém 
případě bychom k tomu jako majitel 
budovy pravděpodobně svolili,“ říká 
otevřeně Mezlík. 

Mezlík neskrývá, že ho překvapi-
la vlna zájmu veřejnosti, když vyšlo 
najevo, že stávající prodejce potra-
vin v polovině ledna otevře napo-
sledy. „Znamená to, že naše budova 
v centru města je v povědomí. Jsme za 
to rádi. Stejně jako pro všechny ostat-
ní i pro mě je milejší seběhnout si pro 
svačinu dolů, než odbíhat někam ji-
nam,“ hlásí.

Vyloučil také informaci jedné 
z prodavaček původního nájem-
ce, že by k ukončení provozu došlo 
vlivem zdražení výše nájemného. 
„Není to pravda. Za šest let, co jsme 
budovu koupili a zmodernizovali, 
jsme nezvyšovali nájmy ani o korunu. 
Tímto trendem bychom chtěli pokra-
čovat,“ doplnil závěrem Mezlík. 

BÝVALÝ objekt Globusu, který se pro-
měnil v moderní obchodní galerii. Pro-
dejna potravin, která ke Globusu od 
nepaměti patřila, zde bude i nadále, 
jen se změní její provozovatel.  
 Foto: David Kratochvíl

VE „STARÉ“ prodejně potravin se 
dalo nakoupit naposledy v sobotu 15. 
ledna. Nová by se měla otevřít přibliž-
ně v březnu.  Foto: David Kratochvíl

-Jihlavský automobilový závod ז
ník Martin Prokop odjel skvěle celý 
Dakar. Ač nebyl spokojený s výko-
nem vozu a v předposlední etapě 
kvůli technickým obtížím výrazně 
ztratil, držel se po většinu závodu 
v první desítce. A na četné dotazy 
čtenářů odpovídáme, že jeho navi-
gátor Viktor Chytka nemá s Petrem 
Chytkou z jihlavského Sunoca nic 
společného, jedná se o shodu jmen.  

-Škatule v jihlavském zastupi ז
telstvu: Na počátku roku nejdříve 
všechny překvapil svou rezignací na 
radního Libor Kuchyňa z Fóra Jih-
lava. Po kritice koaličních partnerů 
včetně samotné primátorky z Fóra se 
rozhodl trochu jinak: Skončil i jako 
jihlavský zastupitel. Nahradit jej měl 
bývalý hokejista Jan Šmarda, kte-
rý se však mandátu okamžitě vzdal, 
a tak má do zastupitelstva nastoupit 
až další náhradnice Miroslava Berko-
vá. A koho na radního? Má se jím stát 
Jiří Antonů (Fórum Jihlava), který do 
zastupitelstva naskočil na jaře minu-
lého roku za Miroslava Tomance 
z Fóra, který tehdy také rezignoval. 

-Že se dají zužitkovat i nepotřeb ז
né věci, dokazuje polenský výtvarník 
Petr Vlach. Od jihlavské radnice vlo-
ni odkoupil z radničních hodin sta-
rý sundaný ciferník, který měl být 
uložen ve skladu a po čase asi zlik-
vidován. Rozřezal jej a části začlenil 
do svých uměleckých děl. Výborný 
nápad jak autora, tak radnice, která 
neváhala se nepotřebného zbavit! 

 Trošku pozdvižení vyvolá každé ז
rušení obchodu, který je letitý. Stej-
ně jako v „Globusu“ potraviny, tak i 
v Komenského ulici v Knihkupec-
tví Otava se ale budou dál prodávat 
knihy. Jen se asi prodejna knih již 
nebude jmenovat po jejím dlouhole-
tém majiteli Antonínu Otavovi. Jeho 
dcery hledaly seriózního a kvalitního 
nástupce a zdá, se, že ho našly. Pro-
dejna je nyní zavřená, rekonstruuje 
se a za knihami sem budeme moci 
přijít na jaře.   -pk-

Měsíční glosování


